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Närvarande 

 

 

 

 

 

 

Lena Ottosson Bixo 

Adina Velica (via Teams) 

Cecilia Nilsson 

Charlotta Hammar (via Teams kl.  

15-16.30) 

Daniel Heimer (kl. 14.30-16.00) 

Desirée Loikas 

Inge Eriksson 

Ingela Olenius 

Johan Nordmark (kl. 15.10-16.30) 

Karl-Johan Lindner 

Kenneth Berglén (via Teams) 

Maria Kättström 

Milad Rizk 

Rune Kaalhus 

 

Föregående protokoll 

Föregående protokoll från den 22 april gicks igenom och godkändes. 

 

Expertgrupper 

Hin Yan Tang, specialistläkare ögonkliniken, föreslås ersätta Philip Wolf i 

expertgrupp ögon då Philip slutar sin anställning i regionen. 

Sonja Funk, familjeläkare på Läkargruppen och ny allmänläkarkonsult inom 

lungmedicin, föreslås ersätta Elisabet Sandberg i expertgrupp andningsorgan då 

Elisabet går i pension. 

  

”Expertgruppsinternat” 

Mikael Hoffmann kommer och föreläser på expertgruppsmötet. Han är 

infektionsläkare och klinisk farmakolog, chef på NEPI (nätverk för 

läkemedelsepidemiologi), ordförande i SLS kommitté för läkemedelsfrågor och har 

tidigare varit chef för läkemedelsenheten och Cosmicansvarig i Östergötland.  

Vad vill vi helst att Mikael ska prata om? Några förslag: marginalnyttan med nya 

läkemedel, problematisering kring journalsystem, NLL, motsvarar förskrivningen 

sjukligheten, läkemedel inom fetmaområdet, läkemedelskostnader vs. förebyggande 

arbete med levnadsvanor, medikalisering inom olika sjukdomsområden 
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Förslag till basläkemedelslistan – mall? 

Ett förslag till mall att fylla i för nya rekommendationer till basläkemedelslistan 

presenterades. Mallen ska vara ett stöd för expertgruppernas arbete. Förslaget är 

framtaget med inspiration från andra regioner. LK ansåg att mallen bör börja 

användas och den bör skickas ut till alla expertgruppsmedlemmar inför 

expertgruppsmötet. 

 

ECDC 

Daniel Heimer berättade att den europeiska smittskyddsmyndigheten (European 

Centre for Disease Prevention and Control) ska göra en utvärdering av den svenska 

regeringens nationella antibiotikastrategi. De ska besöka tre regioner och kommer 

till Västmanland den 17 september. 

 

Vaccination vattkoppor/bältros 

Folkhälsomyndigheten förordar att vaccination mot vattkoppor införs i 

barnvaccinationsprogrammet. Dos 1 ges vid 18 månaders ålder och dos 2 i årskurs 

1-2. Ikappvaccination rekommenderas göras bland äldre barn upp till 18 år, som 

inte haft vattkoppor. Förslaget skickas ut på remiss under juni. 

Folkhälsomyndigheten har publicerat en vägledning till regionerna med 

rekommendationer om vaccination mot bältros till vuxna med immunbrist och till 

äldre. Den ekonomiska hanteringen är inte löst och NT-rådet ska göra en ny 

bedömning utifrån hälsoekonomisk värdering. Det är den andra generationens 

förstärkta rekombinanta bältrosvaccin (Shingrix) som rekommenderas. 

Vägledning om vaccination mot bältros till vuxna med ökad risk för sjukdomen — Ett 

beslutsunderlag — Folkhälsomyndigheten (folkhalsomyndigheten.se) 

SKR 

Försäkringskassan merkostnadsersättning – SKR har haft två möten med 

Försäkringskassan, och TLV deltog vid det andra mötet. Samsyn finns kring att det 

behöver förtydligas vad som gäller för att merkostnadsersättning ska kunna betalas 

ut och kring utfärdande av intyg. Dialog förs med Socialdepartementet om att 

systemen inte hänger ihop. Ett nytt möte med Försäkringskassan, TLV och 

Socialstyrelsen planeras i juni. 
 

RSG/Läkemedelsråd 

RSG Läkemedel (Sjukvårdsregionalt läkemedelsråd) hade möte i Tällberg den 13-

14 maj med deltagare från sju regioner. Från Västmanland deltog Lena Ottosson 

Bixo, Inge Eriksson, Karl-Johan Lindner, Milad Rizk och Desirée Loikas. Bland 

annat diskuterades läkemedel och miljö, vilket Region Gävleborg har jobbat mycket 

med. Exempelvis har de ett avsnitt i sin rekommendationslista om läkemedel och 

miljö och en terapigrupp miljö. 

  

https://www.folkhalsomyndigheten.se/publikationer-och-material/publikationsarkiv/v/vagledning-om-vaccination-mot-baltros-till-vuxna-med-okad-risk-for-sjukdomen-ett-beslutsunderlag/
https://www.folkhalsomyndigheten.se/publikationer-och-material/publikationsarkiv/v/vagledning-om-vaccination-mot-baltros-till-vuxna-med-okad-risk-for-sjukdomen-ett-beslutsunderlag/


 

2024-05-27 
  

  
    

 

 

 

3 

 

LIF 

Inge Eriksson och Björn Ericsson (Region Gävleborg) träffade representanter från 

LIF den 21 maj och diskuterade bl a FASS-utvecklingar inklusive en app för 

vårdpersonal, oegentlig förskrivning, miljö och diklofenak, nya dyra läkemedel med 

svag evidens, jävsdeklarationer och vikten av att läkemedelsföretagen gör nya 

läkemedel tillgängliga i Sverige. LIF önskar kontakt med expertgrupperna, gärna i 

form av en läkemedelsdag som har funnits tidigare.  

 

Läkemedelsordination i Västmanland 

Nurse practitioner – Inge Eriksson har tillsammans med Birgit Johansson från 

patientsäkerhetsteamet varit på möte med kirurgkliniken. NP:s möjlighet att logga 

in med underläkarbehörighet och att ordinera läkemedel är borttagen då det går 

emot regelverket. Workshops hålls för att hitta lösningar på klinikens arbetsflöde. 

Generella direktiv – Det finns många olika direktiv ute i verksamheterna. LK ska 

tillsammans med enheten för sjukvårdsfarmaci göra en kartläggning och 

genomgång av befintliga generella direktiv.  

Det har kommit en fråga från en verksamhet om möjlighet att ge Oxynorm på 

generell ordination. Beroendeframkallande preparat är särskilt olämpliga för 

generella direktiv och kommittén avböjer förfrågan med hänvisning till höstens 

genomgång av direktiven. 

 

Utvecklingsuppdrag ÖK läkemedelsförmånerna 

En gemensam arbetsgrupp på nationell nivå har skapats med representanter från 

Regeringskansliet, TLV och regionerna (en per sjukvårdsregion). Målet är att verka 

för ett system med långsiktigt hållbara kostnader, där effektiva läkemedel är 

tillgängliga för patienter med såväl vanliga som ovanliga hälsotillstånd, efter behov. 

Arbetsgruppen har identifierat flera frågor som är viktiga inom områdena 

Utvecklingsåtgärder, Ekonomiska dimensioner och Utvecklingsåtgärder. 

 

Socialstyrelsens prognos 2024-2027 

Socialstyrelsen har publicerat sin uppdaterade analys och prognos för 

läkemedelsförsäljningen i Sverige 2024-2027. Läkemedelskostnaderna kommer att 

öka mer än inflationen de kommande åren. Läkemedel inom förmånerna står för 

högst andel. De kostade 33,5 miljarder år 2023 och beräknas öka till 37,4 miljarder 

2024, en ökning på 11 procent.  

Läkemedelsförsäljning i Sverige – analys och prognos 2024–2027 (socialstyrelsen.se) 

Läkemedelsverket 

Utbyte av biologiska läkemedel på apotek bör utredas vidare. Några problem är att 

patienten kan behöva lära sig hantera olika devices och otillräckligt med 

information kan skapa otrygghet kring behandlingen. Evidensen för multipel switch 

är fortfarande begränsad. Vidare är det problematiskt med utbyte ur ett 

https://www.socialstyrelsen.se/globalassets/sharepoint-dokument/artikelkatalog/ovrigt/2024-5-9054.pdf
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registerperspektiv; det står att patienten har fått ett visst preparat i registret men har 

sedan expedierats ett annat på apotek.  

Utbyte av biologiska läkemedel på apotek bör utredas vidare | Läkemedelsverket 

(lakemedelsverket.se) 

TLV 

Prisändringsansökan avseende SGLT2-hämmarna Forxiga och Jardiance har 

skickats in till TLV från Region Örebro, med alla regioner som avsändare. Detta har 

skapat viss turbulens hos TLV kring vem som har rätt att begära prisändring och 

vem som har rätt till dialog och överläggning. Enligt Lag (1996:1157) om 

läkemedelskommittéer ska varje läkemedelskommitté samverka med andra 

läkemedelskommittéer, berörda myndigheter, universitet och högskolor. Optimalt 

sker dialogen med TLV i samverkan mellan läkemedelskommittéer och regionernas 

fullmaktsgrupp. 

TLV har omprövat subvention för läkemedel med botulinumtoxin A inom 

läkemedelsförmånerna (Botox, Dysport och Xeomin) och beslutat att dessa 

läkemedel inte ska subventioneras för estetisk injektionsbehandling. Det är inte 

juridiskt möjligt för TLV att ta bort läkemedlen ur förmånen. 

Produkter med botulinumtoxin A inom läkemedelsförmånen subventioneras inte för estetisk 

injektionsbehandling - Tandvårds- och läkemedelsförmånsverket TLV 

Regiondialog hölls den 24 maj med tema NOAK. Lena Ottosson Bixo, Inge 

Eriksson och Charlotta Hammar deltog från Region Västmanland. Det finns stora 

regionala skillnader i vilken NOAK som förskrivs vid nyinsättning och 

rekommendationerna skiljer sig. Eliquis (apixaban) är den största produkten vid 

nyinsättning i alla regioner. I TLV:s webbapplikation finns statistik över 

användning och kostnader. 

TLV NOAK (shinyapps.io) 

Övriga frågor 

Karl-Johan Lindner hade en övrig fråga om licensläkemedel innehållande 

ceftibuten. Berörda förskrivare ska informeras om vilka apotek som lagerhåller 

denna produkt. 

 

Kommande möten i Läkemedelskommittén 

Datum för höstens möten: 9/9, 7/10, 4/11, 25/11 

Lunchföreläsningar: 10/9, 16/10, 21/11 

 

Lena Ottosson Bixo Desirée Loikas 

Ordförande  Sekreterare 

https://www.lakemedelsverket.se/sv/nyheter/utbyte-av-biologiska-lakemedel--pa-apotek-bor-utredas-vidare
https://www.lakemedelsverket.se/sv/nyheter/utbyte-av-biologiska-lakemedel--pa-apotek-bor-utredas-vidare
https://www.tlv.se/lakemedelsforetag/omprovning-av-lakemedel/arkiv-avslutade-omprovningar-lakemedel/2024-05-17-produkter-med-botulinumtoxin-a-inom-lakemedelsformanen-subventioneras-inte-for-estetisk-injektionsbehandling.html
https://www.tlv.se/lakemedelsforetag/omprovning-av-lakemedel/arkiv-avslutade-omprovningar-lakemedel/2024-05-17-produkter-med-botulinumtoxin-a-inom-lakemedelsformanen-subventioneras-inte-for-estetisk-injektionsbehandling.html
https://tlvanalys.shinyapps.io/uppfoljning_noak/

